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Imieniny Miasta Lubartów

Budowa S19 ruszy niebawem

Jak co roku Lubartów będzie ob-
chodził imieniny. Uroczysto-
ści odbędą się w Lubartowskim 
Ośrodku Kultury w niedzielę 24 li-
stopada od godz. 12:00. Wystąpi 
Chór Ziemi Lubartowskiej, zapre-
zentują się też laureaci Festiwalu 
„Ma Ojczyzna jest mi bliska”, bę-

dzie wpis do Księgi Pamięć i Zobo-
wiązanie. Podsumowane zostaną 
konkursy LOK: fotografi czny „Lu-
bartów w jesiennym kadrze” i pla-
styczny „Lubartów w przyszłości”.  
Imieniny Miasta będą również 
okazją do wręczenia nagród Bur-
mistrza Miasta Lubartów.    Red.

Na tę wiadomość mieszkańcy Lubartowa i okolic czekali ponad 20 lat. Jest decyzja 
wojewody lubelskiego w sprawie zezwolenia na realizację inwestycji drogowej, czyli 
budowy S19 z Lubartowa do Lublina. Oddanie drogi do użytkowania jest planowane 
na drugą połowę 2027 roku. 

W ratuszu 15 listopada zorganizo-
wano konferencję, podczas której 
poinformowano o decyzji w spra-
wie zezwolenia na budowę S19 na 
odcinku Lubartów – Lublin. 
– Decyzja o zezwoleniu na realiza-
cję inwestycji drogowej, jaką jest 
część drogi ekspresowej S19 na od-
cinku Lubartów Północ do węzła 
Lublin Rudnik została wydana z ry-

gorem natychmiastowej wykonal-
ności. Prace drogowe mogą ruszyć 
od razu. To będzie bardzo ważna 
część uzupełniająca szlak Via Car-
patia z północy na południe Euro-
py. Będzie miała ogromne znacze-
nie dla rozwoju  naszego regionu i 
całej Polski Wschodniej. Poprawi się 
sytuacja gospodarcza, zwiększy się 
atrakcyjność turystyczna i inwesty-

cyjna. Dla mieszkańców Lubarto-
wa i okolic istotne jest to, że przy-
czyni się do wyprowadzenia ruchu 
tranzytowego. Dzięki temu będzie 
mniej hałasu, uciążliwości i korków 
na drodze – mówił w ratuszu pod-
czas spotkania z mediami woje-
woda lubelski Krzysztof Komorski.                  

dokończenie na stronie 3
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Burmistrz Miasta Lubartów zaprasza do składania
wniosków do planu ogólnego Lubartowa

Wniosek należy złożyć na formularzu, który można pobrać z BIP oraz
ze strony internetowej lubartow.pl lub otrzymać w siedzibie urzędu.

J A K M A W Y G L Ą D A Ć
P L A N O G Ó L N Y M I A S T A ?

Jakie obszary przeznaczyć na rozwój
m.in. usług, handlu i przemysłu?

Gdzie zaplanować nową zabudowę?

Jakie obszary przeznaczyć na tereny
zielone i rekreacyjne?

Gdzie brakuje infrastruktury społecznej
np. szkół, przedszkoli

Plan ogólny to nowy dokument planistyczny uchwalany dla całego
obszaru Miasta, który zastąpi Studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego. Plan ogólny będzie wyznaczać
kierunki rozwoju miasta, a ustalenia w nim zawarte będą wiążące dla
planów miejscowych.

C Z Y M J E S T P L A N O G Ó L N Y ?

K I E D Y Z G Ł A S Z A Ć W N I O S K I ?

Od 7 listopada do 7 grudnia 2024 r.

J A K S K Ł A D A Ć W N I O S K I ?

G D Z I E S K Ł A D A Ć W N I O S K I ?

Wnioski można składać osobiście w siedzibie Urzędu Miasta Lubartów,
ul. Jana Pawła II 12 lub drogą elektroniczną - za pośrednictwem skrzynki
podawczej ePUAP oraz poczty elektronicznej poczta@umlubartow.pl.

W I ĘC E J I N F O R M A C J P O D N U M E R E M T E L E F O N U :
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Miasto z dotacją w 
programie „Podróże z klasą”

Samorząd Uczniowski z wizytą u burmistrza

Rozbudują sieć wodociągowo-
-kanalizacyjną

Podpisano umowę na 
przebudowę ul. Akacjowej

Obchodzimy Imieniny Miasta Lubartów

Gmina Miasto Lubartów pozyska-
ła środki na realizację zadania w 
ramach programu Ministra Edu-
kacji „Podróże z klasą”! na łączną 
kwotę 62 341,00 zł. W ramach pro-
gramu wsparcie otrzymała Szko-
ła Podstawowa nr 4 w Lubartowie.
Celem przedsięwzięcia jest uatrak-
cyjnienie procesu edukacyjnego 
dzieci i młodzieży poprzez umoż-
liwienie im poznawania tradycji, 
kultury oraz osiągnięć polskiej na-
uki.
Przedsięwzięcie ma wspomóc re-
alizację podstaw programowych 
kształcenia ogólnego dla szkół 

podstawowych i ponadpodstawo-
wych, a także urozmaicić zajęcia 
edukacyjne, dzięki czemu nauka 
nabierze praktycznego wymiaru. 
Uczenie się oparte na praktycz-
nym odkrywaniu kultury, czy też 
eksperymentowaniu w centrach 
nauki, stworzy uczniom warunki 
do zdobywania nowych umiejęt-
ności w niepowtarzalnym środo-
wisku edukacyjnym.
Przyznawane przez Ministra w for-
mie dotacji celowej środki finan-
sowe przeznaczane są na finanso-
wanie wycieczek szkolnych.

UM Lubartów

Przed nami kolejny ważny dzień w 
historii Lubartowa: 22 listopada. 
Tego dnia w 1744 r. czyli 280 lat te-
mu na prośbę księcia Pawła Karo-
la Sanguszki król August III wydał 
dokument, który odnawiał pra-
wo miejskie, a przede wszystkim 
potwierdzał nową nazwę miasta, 
czyli Lubartów i nadawał nowy 
herb – dwudzielny utrwalający ro-
dziny: Firlejów XVI – wiecznych za-
łożycieli miasta (herb Lewart) oraz 
Sanguszków (herb Pogoń) - od-
nawiających miasto po zniszcze-
niach i upadku z XVII i początku 
XVIII wieku. Zarówno nazwa, jak i 
herb obowiązują do dzisiaj. 
W posiadanie dóbr lewartow-

skich Sanguszkowie weszli po-
przez małżeństwo Pawła Karola 
Sanguszki z Marianną Lubomir-
ską, córką właściciela Lewartowa 
w 2 połowie XVII wieku. Sangusz-
ko okazał się doskonałym gospo-
darzem, porządkującym i skutecz-
nie zarządzającym majątkiem. W 
ciągu kilkunastu lat podźwignął 
Lewartów z upadku. Nic dziwne-
go, że lokalni historycy mówili o 
nim „Odnowiciel”. Miasto stało się 
jedną z głównych rezydencji San-
guszków, zwłaszcza że na drodze 
porozumienia z synem Januszem, 
spadkobiercą Lubomirskich dobra 
lewartowskie oraz tzw. hrabstwo 
tarnowskie przeszły na własność 

Księcia. Podjęto wówczas stara-
nia o rozbudowę i upiększenie ro-
dzinnej rezydencji, z fundacji Pa-
wła Karola powstały: murowana 
świątynia parafialna pod wezwa-
niem św. Anny oraz klasztor i koś-
ciół Kapucynów, uporządkowa-
no zabudowę miejską nadając jej 
charakterystyczny układ i kształt. 
To wówczas powstały nowe uli-
ce, jak Browarna (Partyzancka), 
Podzamcze (Kościuszki), Folwar-
czna, Za austerią i inne. Rozwijało 
się rzemiosło i handel, sprowadza-
no nowych osadników nadając 
im działki siedliskowe. W mieście 
działały kuźnie, młyny, browary, 
gorzelnie a nawet garbarnia.
 
Zewnętrznym symbolem tych 
przemian stała się decyzja o zmia-
nie nazwy. Sanguszko konse-
kwentnie wprowadzał ją do obie-
gu publicznego już od kilku lat. 
Najbardziej znanym tego przeja-
wem jest przywilej dla rzemieśl-
ników z 1739 r. , w którym w pre-
ambule Sanguszko tytułuje się 
„panem na Lewartowie”, a w treści  
aktu wprowadzono zapis, że obo-
wiązuje on „miasto Lubartów te-
raz nazywające się”. Nowe miano 
nawiązywało do protoplasty rodu 
księcia Lubarta, syna litewskiego 
księcia Giedymina. Skrupulatne 
badania genealogów doprowa-
dziły do odkrycia, że najmłodszy 

potomek Giedymina nazywał 
się Fedko – Fiodor, a jego wnuk - 
Sanguszko. To ostatnie imię prze-
kształcone z czasem w nazwisko 
według genealoga J. Wolfa po-
chodzić miało od zdrobnienia 
Semen – Sendiuszko, Sangusz-
ko. Lubart był zatem legendarną 
postacią, choć kronikarze długo 
uznawali go za  założyciela rodu. 
Z tego powodu kolejne pokolenia 
używały przydomka Lubartowicz 
przy swoim nazwisku Sanguszko. 
W ten sposób podkreślano „staro-
żytność” rodu powiązanego z ro-
dziną panującą na Litwie i w Koro-
nie. Dlatego też herbem rodowym 
stała się Pogoń – rycerz na koniu, 
do dziś będący godłem Litwy. 
Nazwa Lubartów zaczęła funkcjo-
nować w oficjalnych dokumen-
tach choć prawnie usankcjono-
wał ją dopiero przywilej Augusta 
III. Od 22 listopada 1744 r. miesz-
kańców miasta zaczęto nazywać 
Lubartowianami. Była to wów-
czas w połowie XVIII wieku gru-
pa kilku  tysięcy osób. Każdego ro-
ku powiększała się ona o kolejne 
urodzone tutaj dzieci oraz przyby-
łe do miasta osoby i rodziny. Tyl-
ko w roku 1744 były to 54 osoby. 
W spisach znajdujemy znane i dziś 
nazwiska, jak np.: Borzęcki, Du-
dek, Dzięcioł, Dzięgielewska, Kos-
sak, Okoń, Pikula, Staniszewska, 
Tokarski, Wysocki, Zieliński. Miesz-

kańcem Lubartowa został także 
Antoni Stanisław Fontana, syn ar-
chitekta Sanguszków Pawła Fon-
tany i Marianny z Sufczyńskich. 
Nowa nazwa przyjmowała się dłu-
go. Do końca XVIII wieku używa-
no jeszcze w różnych sytuacjach 
dawnego nazewnictwa. Szczegól-
nie popularne było ono dla spo-
łeczności żydowskiej, której bliż-
sze było określenie „Levertow”. 
W  latach zaborów: austriackie-
go, a potem rosyjskiego wzmac-
niano znaczenie nowej nazwy, 
używanej w powstających wów-
czas mapach i planach geogra-
ficznych, dokumentach oficjal-
nych, urzędowych i prywatnych, 
pieczęciach i  stemplach. Tym sa-
mym mieszkańcy zyskiwali miano 
Lubartowian. 
W ciągu 280 lat populację  miesz-
kańców Lubartowa stanowiło 10 
- 11 pokoleń ludzi. To setki tysię-
cy mieszkańców. Jedni tu się ro-
dzili, dłużej lub krócej mieszka-
li, czasem los ich kierował w inne 
strony, inni przyjeżdżali tu za pra-
cą zakładali rodziny,  mieszkali tu 
dłużej lub krócej, a potem odcho-
dzili. Wszyscy byli Lubartowiana-
mi.  Do dorobku miasta dokłada-
li swoją „cegiełkę”, przyczyniając 
się na przestrzeni kolejnych lat do 
jego dalszego rozwoju. Dzisiejszy 
Lubartów wiele im zawdzięcza.

ES

Umowa na przebudowę ulicy Akacjowej na odcinku między ul. Wierz-
bową, a ul. Mucharskiego została podpisana przez burmistrza Krzysz-
tofa Paśnika. Wykonawcą będzie Przedsiębiorstwo Robót Drogowych w 
Lubartowie. Środki na dofinansowanie tej inwestycji Miasto Lubartów 
otrzymało z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Termin realizacji  to li-
piec 2025  roku.

Miasto Lubartów otrzymało pro-
mesę na dofinansowanie budo-
wy i rozbudowy sieci wodocią-
gowo-kanalizacyjnej w różnych 
częściach miasta. Inwestycja bę-
dzie realizowana na przełomie 
2024-2025 r. Przedsięwzięcie ma 

finansowe wsparcie Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Programu 
Inwestycji Strategicznych.
Przedmiotem inwestycji jest:
Budowa sieci wodociągowej w 
ulicy Wschodniej w Lubartowie; 
Budowa sieci wodociągowej w 
ulicy Królów Polskich w Lubarto-
wie; Budowa sieci wodociągowej 
oraz kanalizacji sanitarnej w ulicy 
Szafirowej w Lubartowie; Budo-
wa sieci wodociągowej oraz kana-
lizacji sanitarnej w ulicy Piaskowej 
w Lubartowie; Budowa sieci ka-
nalizacji sanitarnej w ulicy Lipo-

wej w Lubartowie; Budowa sieci 
kanalizacji sanitarnej w ulicy Ru-
binowej w Lubartowie; Budowa 
sieci kanalizacji sanitarnej w ulicy 
Turkusowej w Lubartowie; Budo-
wa sieci kanalizacyjnej w ulicach: 
Zygmunta II Augusta i Stefana Ba-
torego w Lubartowie; Zaprojekto-
wanie i budowa opomiarowania 
sieci wodociągowej w Lubarto-
wie; Bezwykopowa renowacja sie-
ci kanalizacji sanitarnej w Lubar-
towie; Dostawa koparki kołowej 
obrotowej; Dostawa pojazdu ase-
nizacyjnego.

Spotkanie było także okazją do 
rozmowy na temat zmian, jakie 
zaszły w placówce w wyniku nie-
dawno zakończonej termomo-
dernizacji budynku szkoły. Oprócz 
ocieplenia ścian budynku, od-
świeżenia elewacji oraz zastoso-
wania wielu energooszczędnych 
rozwiązań, odnowiono wnętrze 
budynku. Uczniowie pytali burmi-
strza między innymi o możliwości 
dofinansowania szafek szkolnych. 
Poruszono też kwestie związane 
ze zbliżającymi się wielkimi kro-
kami wyborami do Młodzieżowej 
Rady Miasta, której kadencja do-
biega końca w 2024 roku.      (kw)

Za pomoc w organizacji hucznych obchodów 30 – lecia szkoły dziękowali 13 listopada 
burmistrzowi Krzysztofowi Paśnikowi przedstawiciele Samorządu Uczniowskiego II 
Liceum Ogólnokształcącego im. Piotra Firleja.

Epitafium z sercami rodziny Sanguszków w Bazylice św. Anny
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20 lat Związku Komunalnego Gmin Ziemi Lubartowskiej

Budowa S19 ruszy niebawem
dokończenie ze strony 1

Już za kilkanaście miesięcy nie bę-
dziemy musieli stać w korkach w 
Niemcach. 
- To ważny dzień dla naszego urzę-
du, a szczególnie dla mieszkańców 
powiatu lubartowskiego i powia-
tu lubelskiego, bo odcinek drogi 
Lubartów – Lublin jest najbardziej 
oczekiwany. Będzie można szybko 

dojechać do miasta wojewódz-
kiego. Już dziś możemy ruszyć z 
budową. Mam nadzieję, że na-
stępnym razem spotkamy się 
na otwarciu tego 23 – kilome-
trowego odcinka drogi – mówił 
wicewojewoda Andrzej Maj.
Burmistrz Krzysztof Paśnik 
podkreślił, że inwestycja jest 
ważna i wyczekiwana przez 
mieszkańców ze względu na 
bezpieczeństwo. Wspomniał 
też, że przyczyni się do roz-
woju naszego miasta, jak rów-
nież gminy Lubartów i gminy 
Niemce pod względem przedsię-
biorczości.
Przekazanie placu budowy ma na-
stąpić w ciągu 30 dni, będzie do-
tyczyło działek stanowiących pas 
drogowy. Pod inwestycję przezna-
czony  został obszar o powierzch-
ni około 300 hektarów.
– Chcemy jak najszybciej rozpocząć 
roboty, gdyż to newralgiczny odci-

nek sieci dróg krajowych. Odcinek 
jest najbardziej obciążony ruchem. 
Natężenie ruchu na odcinku Lub-
lin – Lubartów wynosi do 28 tysię-
cy pojazdów na dobę. Budowa od-
cinka ekspresówki rozpocznie się 
na węźle Lubartów Północ. Na 23 
kilometrach drogi powstaną węzły: 
Lubartów Zachód, droga ominie 
Niemce, powstaną węzły Niemce 

Wschód, Niemce Południe. Wybu-
dujemy 29 obiektów inżynierskich, 
w tym mosty, wiadukty. Oddanie 
drogi do użytku jest planowane na 
drugą połowę 2027 roku - informu-
je Janusz Pachla – dyrektor Gene-
ralnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad, oddział w Lublinie.
Przypominamy, że w ramach in-
westycji o długości ok. 23 km 

przebudowane zostanie obec-
ne obejście Lubartowa. Po-
wstanie dwujezdniowa droga, 
z dwoma pasami w obu kie-
runkach i rezerwą pod trzeci 
pas, bezkolizyjne węzły oraz 
wiadukty w ciągu dróg lokal-
nych. W miejscu obecnego 
skrzyżowania DK19 z drogą 
wojewódzką 815 powstanie 
węzeł Lubartów Północ, a na 
przecięciu z drogą powiato-
wą prowadzącą do Kozłówki 
węzeł Lubartów Zachód. Da-
lej ekspresówka pobiegnie no-

wym śladem i od wschodu omi-
nie Niemce. Na przecięciu z drogą 
wojewódzką do Jawidza powsta-
nie węzeł Niemce Wschód, a w 
okolicy obecnego skrzyżowania z 
drogą powiatową prowadzącą do 
Leonowa - Niemce Południe. Trasa 
połączy się z istniejącym węzłem 
Lublin Rudnik na obwodnicy Lub-
lina.                              Sylwia Cichoń

Związek Komunalny Gmin Ziemi Lubartowskiej działa od dwudziestu lat. Obchody jubileuszowe zorganizowano 19 listopada w Lubartowskim 
Ośrodku Kultury.

O początkach ZKGZL mówił Ma-
rian Olesiejuk, pierwszy dyrektor 
Biura Związku.
- 7 maja 2004 roku burmistrz Lu-
bartowa w imieniu 13 gmin powia-
tu lubartowskiego złożył wniosek 
do Ministra Spraw Wewnętrznych 
i Administracji o wpisanie Związku 
Komunalnego Gmin Ziemi Lubar-
towskiej do rejestru. Dla nas ozna-
czało to, że 13 gmin powiatu lubar-
towskiego doszło do porozumienia 
w tak ważnej sprawie, to był wielki 
sukces. Status związku został ogło-
szony 3 sierpnia 2004 roku. To ofi-
cjalna data początku funkcjonowa-
nia Związku – wspominał. 
- W 2009 roku pojawiła się możli-
wość sfinansowania budowy Za-
kładu Zagospodarowania Odpa-
dów ze szwajcarsko - polskiego 
programu współpracy – dodał.

Obecnie związek obejmuje 5 
gmin, których celem jest wspólna 
gospodarka odpadami. W skład 
porozumienia wchodzą: gmina 
Lubartów, Gmina Miasto Lubar-
tów, Gmina i Miasto Ostrów Lu-
belski, Gmina Ostrówek, Gmina 
Serniki.
Władze związku zostały powoła-
ne 2 września 2004 roku, nato-
miast biuro związku w październi-
ku 2004 roku. Statutowymi celami 
działania związku było opracowa-
nie i wdrażanie gospodarki od-
padami, utworzenie i prowadze-
nie Zakładu Zagospodarowania 
Odpadów, czy rekultywacja sta-
rych składowisk odpadów. Z ma-
py powiatu lubartowskiego znik-
nęły cztery wysypiska śmieci: w 
Luszawie, Niedźwiadzie, Kolecho-
wicach i Nowodworze.

Janusz Bodziacki wspominał sta-
rania o lokalizację sortowni w róż-
nych gminach. - Jak patrzę na te 20 
lat, była to droga przez mękę. Trud-
ności było dużo. Mam na myśli mię-
dzy innymi poszukiwanie lokaliza-
cji dla Zakładu Zagospodarowania 
Odpadów, które trwało kilka lat – 
mówił.
Przypomnijmy, że pomysł lokali-
zacji sortowni przy ul. Lipowej w 
Lubartowie wywołał duże prote-
sty mieszkańców. Władze samo-
rządowe oraz władze Związku 
obawiały się, że że jeśli budowa 
sortowni zostanie zablokowa-
na, przepadną środki z funduszy 
szwajcarskich, przeznaczone na 
ten cel. 
W procesie tworzenia zakładu ak-
tywnie uczestniczył zastępca bur-
mistrza Radosław Szumiec.
- Ostatecznie sortownia powsta-
ła w Wólce Rokickiej. Jednak, gdy 
ogłosiliśmy przetarg, nie mogli-
śmy go rozstrzygnąć, bo brakowa-
ło nam 10 mln zł. Termin się zbliżał, 
ale pomocną dłoń dał nam Lublin 
w zamian za dostarczane odpady. 
Budowa ruszyła w listopadzie 2015 
roku. Dziś mamy jeden z najnowo-
cześniejszych zakładów w Polsce 
i dobrze funkcjonujący Związek – 
mówił podczas jubileuszu.
Głos zabrał także burmistrz Krzysz-
tof Paśnik, obecny przewodniczą-

cy Zgromadzenia Związku.
- Teraz dla nas najważniejsza jest 
kontynuacja działań Związku, sta-
bilizacja działań i jego rozwój. To 
praca moich poprzedników dała si-
łę temu Związkowi. Podczas uro-
czystości podziękowano osobom 
aktywnie zaangażowanym w pra-

ce ZKGZL. Statuetki otrzymali: Ja-
cek Krzysztof Świętoński, Paweł 
Woźniak, Jerzy Zwoliński, Tadeusz 
Arkit, Janusz Bodziacki, Marian 
Olesiejuk, Artur Szymczyk, Ewa 
Badyoczek – Brzyska, Krzysztof 
Grzegorczyk, Radosław Szumiec, 
Krzysztof Paśnik.           (kw)
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Złożyli kwiaty na grobach żołnierzy walczących o niepodległość

Narodowe Święto Niepodległości w Lubartowie

Wspólne Śpiewanie Pieśni Patriotycznych przyciągnęło tłumy

W ramach obchodów Narodo-
wego Święta Niepodległości 
przedstawiciele władz Powiatu 
Lubartowskiego, Miasta Lubar-
tów, Gminy Lubartów, środowi-
ska kombatantów, Lubartowskie-
go Towarzystwa Regionalnego, 
uczniowie i nauczyciele placówek 
oświatowych, 8 listopada złożyli 
kwiaty i zapalili znicze na grobach 
żołnierzy walczących o niepodle-
głość spoczywających na lubar-
towskim cmentarzu parafialnym.
Uroczystość rozpoczęła się mod-
litwą pod przewodnictwem pro-
boszcza Parafii św. Anny ks. An-
drzeja Juźko. Delegacje złożyły 
wieńce pod krzyżem upamięt-
niającym powstańców z 1831 r. 
i 1863 r. Uczczono pamięć po-
wstańców styczniowych z oddzia-
łów Lewandowskiego i Bogdano-
wicza. Kwiaty zostały też złożone 
na zbiorowej mogile żołnierzy II 
wojny światowej i na grobach ofi-
cerów Obwodu AK Lubartów.
Na zakończenie złożono wień-

ce przy kwaterze, w której są po-
chowani żołnierze polegli w cza-
sie I wojny światowej, legioniści  
z 1915 r. i żołnierze polegli w 1920 
r. w czasie wojny z bolszewikami.
Dzieci z lubartowskich szkół  
i przedszkoli zapaliły znicze na 
grobach nieznanych żołnierzy. 
Spotkanie poprowadzili ucznio-
wie Szkoły Podstawowej nr 3  
w Lubartowie pod opieką Moniki  
Sulowskiej.                             Sylwia Cichoń

Motywem przewodnim tego-
rocznego Wspólnego Śpiewa-
nia Pieśni Patriotycznych była 
bohaterska stolica. Salę wido-
wiskową LOK 11 listopada roz-
świetliły „światełka dla Warsza-
wy”.
Impreza ma już w Lubartowie 
swoją tradycję. Tegoroczną trzy-

nastą edycję otworzył film Mu-
zeum Powstania Warszawskie-
go, ukazujący obrazy zniszczonej 
Warszawy po wojnie. W czasie je-
go projekcji licznie zgromadzona 
publiczność wzniosła „światełka 
dla Warszawy”.
– Motywem przewodnim tegorocz-
nego wspólnego śpiewania jest 

Warszawa – miasto bohaterskie i 
niezłomne, którego mieszkańcy by-
li okrutnie doświadczani i szykano-
wani, wysiedlani i zabijani. Miasto, 
które było wielokrotnie zdobywane 
przez wrogów, niszczone, palone i 
bombardowane. Ale nieujarzmio-
ne, nigdy nie zostało pozbawione 
honoru. Za niezwykłą waleczność 

udekorowane w 1939 roku Krzy-
żem Srebrnym Orderu Wojennego 
Virtuti Militari przez gen. Władysła-
wa Sikorskiego - mówił podczas 
spotkania Andrzej Zieliński, po-
mysłodawca wydarzenia.
Sylwetki niezwykłych ludzi w wy-
jątkowych czasach dla Warszawy i 
Polski od Powstania Listopadowe-

go do ostatnich dni II wojny świa-
towej przybliżyli: Anna Kuszner, 
Sławomir Czerniak, Janusz Pożak, 
Krzysztof Świć, Jakub Wróblewski 
oraz Ryszard Gierach.
W spotkaniu uczestniczył bur-
mistrz Krzysztof Paśnik oraz prze-
wodniczący Rady Miasta Lubar-
tów Tomasz Krówczyński.   (kw)

Msza święta za Ojczyznę, Apel 
Pamięci, pochód ulicami mia-
sta. Tak 11 listopada Lubartów 
świętował 106 rocznicę odzy-
skania niepodległości przez 
Polskę.
W Kościele Matki Bożej Nieusta-
jącej Pomocy została odprawiona 
Msza święta za Ojczyznę. Uroczy-
stości rozpoczął spektakl słowno - 
muzyczny w wykonaniu młodzie-
ży z II LO. Wystąpił chór męski pod 
kierunkiem Pawła Pasikowskiego. 
Następnie przedstawiciele samo-
rządów, szkół, organizacji, harce-
rze, radni i mieszkańcy Lubartowa 
przeszli w pochodzie do Klasztoru 
Ojców Kapucynów. Apel Pamięci 
odczytał Rafał Wrotkowski, dyrek-
tor II LO. Delegacje złożyły wieńce 
pod tablicą ku czci Marszałka Jó-
zefa Piłsudskiego. Po uroczystości 
pochód przeszedł na plac przed 
Urzędem Miasta, gdzie władze sa-
morządowe złożyły kwiaty pod 
tablicą pamiątkową na Lubartow-
skim Ośrodku Kultury.        (kw)
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Hospicjum św. Anny w Lubartowie w tym roku obchodzi 17 rocznicę działalności, a obecnie trwa jego rozbudowa. - Data 7 listopada 2007 roku 
w sposób szczególny zapisała się w historii lubartowskiego Hospicjum. To właśnie wtedy placówka przyjęła pierwszego pacjenta. Zespół wspomina ten 
dzień ze wzruszeniem. Wtedy wszystko się zaczęło. Mury starego budynku kryją w sobie setki ludzkich historii, pamiętają wiele pięknych momentów i 
pacjentów, którzy mimo choroby potrafili kolekcjonować chwile szczęścia  – wspomina Iwona Derecka, koordynator wolontariatu hospicyjnego.

17 lat lubartowskiego hospicjum

Placówka przeznaczona jest dla 
osób chorych przeważnie na no-
wotwory, którzy znajdują się w 
terminalnym stadium choro-
by. Podejmowane jest tam sze-
reg działań w celu pomocy pa-
cjentom i ich rodzinom. Mają oni 
opiekę zarówno w budynku ho-
spicjum, ale również we własnych 
domach. To profesjonalna pomoc 
w zakresie potrzeb fizycznych, 
psychicznych, duchowych i spo-
łecznych, którą zapewniają leka-
rze, pielęgniarki, psychologowie, 
kapelani i wolontariusze. 
– Hospicjum to też życie, chociaż 
pełne cierpienia, to jest ważne do 
samego końca – mówi kierownik 
placówki Jerzy Zbiciak.

Powstanie hospicjum
Hospicjum powstało z inicjaty-
wy ś.p. ks. Prałata Andrzeja Toka-
rzewskiego, który  w 2005 roku za-
wiązał Stowarzyszenie  Hospicjum 
św. Anny. W tym samym roku roz-

poczęto budowę. Koszty zosta-
ły pokryte dzięki Parafii św. Anny. 
Natomiast fundusze i dary rzeczo-
we, które pozwoliły na wyposaże-
nie placówki w niezbędny sprzęt, 
pozyskano od darczyńców z kra-
ju i zagranicy m.in. z Polskiej Misji 
Katolickiej w Niemczech. Pomo-
gła też organizacja charytatyw-
na ze Szwecji, osoby prywatne, 
instytucje państwowe i samorzą-
dowe oraz firmy. 26 lipca 2007 ro-
ku hospicjum zostało poświęcone 
przez arcybiskupa Józefa Życiń-
skiego. Rozpoczęło swoją działal-
ność 5 listopada 2007 roku jako 
Społeczny Zakład Opieki Hospi-
cyjnej im. Ks. Prałata Andrzeja To-
karzewskiego, a 7 listopada przy-
jęło pierwszego pacjenta.

Pacjenci placówki
Opieka w hospicjum jest bez-
płatna. Mogą z niej korzystać pa-
cjenci chorujący na nieuleczalne, 
niepoddające się leczeniu przy-

czynowemu, postępu-
jące choroby. Zespół 
pracujący w hospicjum 
leczy ból, duszności, 
nudności, łagodzi lęk i 
depresję. Udziela rów-
nież wsparcia ducho-
wego. Podopieczni 
placówki to głównie 
osoby z chorobami no-
wotworowymi. Są też 
następstwa zapalnych 
chorób ośrodkowego 
układu nerwowego, 
stwardnienie rozsiane 
czy niewydolność od-
dechowa niesklasyfi-
kowana gdzie indziej.

Opieka w hospicjum -  stacjo-
narna i domowa
W hospicjum ważne jest niesienie 
ulgi w cierpieniu, łagodzenie bó-
lu, ale także zapewnienie godno-
ści i szacunku dla pacjenta i jego 
bliskich. Placówka świadczy opie-
kę stacjonarną w budynku przy 
ul. Lipowej oraz opiekę domową. 
Jest także dział farmacji szpitalnej.
 –  W budynku hospicjum mamy 12 
łóżek dla pacjentów i jedno z izolat-
ką. Opieka domowa obejmuje 30 
chorych, choć w kontrakcie z NFZ 
mamy tylko 16 pacjentów. Stara-
my się pomimo limitów pomagać 
wszystkim, którzy zgłaszają się do 
hospicjum – informuje Jerzy Zbi-
ciak. W hospicjum pracują leka-
rze, pielęgniarki, psycholog, ka-
pelan, rehabilitant, opiekunowie 
medyczni. To osoby, które poma-
gają w łagodzeniu bólu, ale rów-
nież towarzyszą pacjentom w od-
chodzeniu, wspierają dobrym 
słowem czy samą obecnością. W 
hospicjum domowym zapewnio-
na jest wizyta pielęgniarki dwa ra-
zy w tygodniu, a lekarza dwa razy 
w miesiącu.

Wolontariat w hospicjum
W hospicjum działa wolontariat. 
Pomoc wolontariuszy jest nieoce-
niona. Zajmują się oni organizacją 
zbiórek i akcji np. „Pola Nadziei”. 
Spędzają czas z chorymi, poma-
gają przy pracach w placówce. 
Każdy może dołączyć do wolon-
tariatu, jeśli chce nieść pomoc i 
radość tym, którzy są w trudnej 
sytuacji. Koordynatorem wolonta-
riatu hospicyjnego jest Iwona De-
recka.
- Hospicjum to miejsce pożegnań. 
Nie możemy udawać, że nie. Ale nie 
możemy też zapominać, że te po-
żegnania są poprzedzone życiem i 
to - jak mawiał ks. Kaczkowski- czę-
sto życiem „na pełnej petardzie”. 
Tu każda wspólnie wypita kawa 
ma wyjątkowy smak. Cebularz ni-
gdzie indziej nie smakuje tak wy-
raziście. Bliskość nigdzie indziej nie 
jest tak bliska. A uśmiech nigdzie 
indziej nie zaraża swoim szczęś-
ciem tak, jak tutaj. Jako pracownik 
hospicjum myślę o tych 17 latach i 

myślę, że składa-
ją się z setek twa-
rzy, czasem może 
większej ich ilo-
ści, bo przecież 
pamięta się pa-
cjentów, pamię-
ta się ich rodzi-
ny. Towarzyszy się 
im i to wielki za-
szczyt… Chcemy 
towarzyszyć naj-
piękniej jak mo-
żemy, a bez tego, co fizyczne, bez 
tych zewnętrznych warunków, to 
nie jest kompletne – można usły-
szeć z ust pracowników. Hospicjum 
żyje, bo rozwija się, szuka nowych 
dróg wspierania cierpiących.  I po-
trzebuje w tym mojej i twojej pomo-
cy. Po kilku minutach spędzonych w 
tym miejscu, po doświadczeniu je-
go niesamowitej atmosfery wiem, 

że to nasza wspólna odpowiedzial-
ność - informuje  Iwona Derecka.
Rozbudowa placówki
Z inicjatywy Stowarzyszenia Ho-
spicjum św. Anny powstaje nowy 
budynek, który zapewni lepsze 
warunki pacjentom. Dzięki temu 
zwiększy się liczba łóżek w ho-
spicjum stacjonarnym, powstanie 
pokój dla rodzin, które chcą czu-
wać przy swoich bliskich. Budy-
nek obecnie jest na etapie stanu 
surowego zamkniętego, wykona-
na została elewacja i dach. Dzię-
ki pomocy darczyńców wstawio-
no wszystkie okna. Zaplanowano 
w najbliższym czasie ogłoszenie 
przetargu na wykonanie instalacji 
wewnątrz budynku, na co Stowa-
rzyszenie przeznaczy 1 mln zło-
tych.

- W chwili obecnej pokoje w hospi-
cjum są 3-osobowe, a toaleta znaj-
duje się na korytarzu, co nie jest 
komfortowe dla pacjentów. W no-
wym budynku na parterze będzie 
6 sal (1-2 – osobowych) każda z do-
stępem do łazienki, pokoje dla leka-
rzy i pielęgniarek oraz szatnia dla 
pracowników. Na piętrze pokój wy-
poczynkowy dla rodzin, do którego 

będzie możliwy wjazd windą. Kapli-
ca będzie przystosowana do możli-
wości przemieszczania się chorych 
i wjazdu tam łóżek. Ponadto sale 
biurowe i szkoleniowe dla wolon-
tariuszy. Na dole przygotowane jest 
duże pomieszczenie przeznaczone 
na magazyn do przechowywania 
sprzętu szpitalnego. Na poddaszu 
znajdą się pomieszczenia technicz-
ne (kotłownia i wymiennikownia) - 
mówi kierownik Hospicjum. 

Każdy z nas może wesprzeć ho-
spicjum poprzez przekazanie 
datku na konto banko-we Sto-
warzyszenia Hospicjum św. An-
ny (nr konta 80 1240 2409 1111 
0010 0572 8713).      

 Sylwia Cichoń
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 W Lubartowskim Ośrodku Kultury kręcili skecze

Konkurs recytatorski w Przedszkolu nr 2
W Przedszkolu Miejskim nr 2 
w Lubartowie z okazji Święta 
Niepodległości 7 listopada od-
był się Konkurs Recytatorski pt. 
„Polska-Moja Ojczyzna”. 

Celem było  budowanie więzi 
emocjonalnej i społecznej z włas-
nym narodem, zapoznanie z jego 
historią, tradycjami i wartościami 

oraz promowanie młodych talen-
tów. Podczas konkursu przedszko-
laki recytowały wiersze o tematy-
ce patriotycznej, a ich wykonanie 
oceniała specjalnie powołana do 
tego celu komisja. 
Oprócz recytacji, wszystkie grupy 
przygotowały  występ artystycz-
ny,  prezentując taniec „Kujawiak” 
oraz piosenki o charakterze pa-

triotycznym.
Uroczystość i jej podniosła, a zara-
zem ciepła atmosfera, wzbudziła 
wiele pozytywnych emocji wśród 
najmłodszych Polek i Polaków. Po-
zwoliła nie tylko zrozumieć istotę 
tego święta, ale przede wszystkim 
poczuć miłość i przywiązanie do 
swojej ojczyzny.      

   Przedszkole nr 2

Charytatywnie dla 
hospicjum

Cztery filmy  inspirowane kul-
towym skeczem "Sęk" lub ha-
słem "Lubartów 33" nagrano w 
ramach  projektu prowadzone-
go przez Lubartowski Ośrodek 
Kultury.
Podczas dwudniowych warszta-
tów multimedialnych  młodzież 
oraz dorości  przenosili na ekran 
skecze oraz utwory nagrodzone 
w Ogólnopolskim Konkursie Li-
teracko-Kabaretowym "Lubar-

tów 33" ogłoszo-
nym przez LOK. W 
kategorii młodzie-
ży szkół średnich I 
nagrodę przyznano 

Weronika Hrabowska Wiktoria Łukasiewicz Marcin Fijoł

Zwycięzcy Ogólnopolskiego Konkursu Literacko-Kabaretowego 
„Lubartów 33”

W warsztatach uczestniczyła młodzież z grupy teatralnej  „Scena 44”

Stowarzyszenie Alwernia-Fran-
ciszkańskie Dzieło Promocji Mło-
dzieży i Rodziny organizuje chary-
tatywne widowisko „U Studni’, aby 
wesprzeć rozbudowę Hospicjum 
św. Anny w Lubartowie.
Widowisko odbędzie się 1 grud-
nia o godz. 17:00 i 19:30 w PMDK. 
Będzie mu towarzyszył Art Bazar – 
kiermasz prac plastycznych autor-

stwa wychowanków Powiatowe-
go Młodzieżowego Domu Kultury 
w Lubartowie oraz pracowni Art- 
Chata. Będą również prace Julii 
Tomali „Obrazy wrzące sokiem”…
Każdy dobrowolny datek zebrany 
podczas imprezy zostanie przeka-
zany na rzecz Hospicjum Św. Anny 
w Lubartowie.

Opr. Red.

Weronice Hrabowskiej, a drugą – 
Wiktorii Łukasiewicz. W kategorii 
osób dorosłych I nagrodę otrzy-
mał Marcin Fijoł, a wyróżnienie Ja-
nina Karasiuk. W jury zasiedli: Wi-
told Dąbrowski, Piotr Dziewoński 
oraz Marcin Wąsowski. Pod okiem 
filmowca Bartosza Gorzela uczest-

nicy zajęć tworzyli scenerię, ob-
sługiwali kamerę, bawili się sło-
wem i światłem. Premiera filmów 
odbędzie się już za tydzień na ga-
li finałowej Festiwalu "Lubartów 
33", potem nagrania pojawią się 
w internecie. Przedsięwzięcie ob-
jęte jest wsparciem w ramach Kra-

jowego Planu Odbudowy i Zwięk-
szenia Odporności Komponent: 
Odporność i konkurencyjność go-
spodarki; Inwestycja A2.5.1: Pro-
gram wspierania działalności 
podmiotów sektora kultury i prze-
mysłów kreatywnych na rzecz sty-
mulowania ich rozwoju.    (kw)
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Lubartowski 
Dzień Sportu

Sukces naszego chóru 

Listy żołnierza na wystawie w lubartowskiej bibliotece

Wystawę listów rodzinnych z lat 1914-1918 można obejrzeć w Miejskiej Bibliotece Publicznej im. A. Mickiewicza w Lubartowie. Ich autorem  
jest Ludwik Woliński z Nowodworu, który w czasie I wojny światowej służył w armii rosyjskiej. Pisał je do swojej żony Zofii.

VI Lubartowski Dzień 
Sportu – Edycja Zimowa 
odbędzie się 1 grudnia w 
hali sportowej Zespołu 
Szkół nr 2 w Lubartowie. 
Organizatorem imprezy 
jest Młodzieżowy Klub 
Sportowy „Lubartów”. 

Listy znajdują się w bibliotece 
głównej i są tematem wystawy, 
która wpisuje się w obchody  106 
rocznicy odzyskania niepodległo-
ści. Materiały przekazała placów-
ce mieszkanka Nowodworu Anna 
Krzych, która odnalazła je w kufer-
ku na strychu.  – Listy są na tyle cie-

kawe, gdyż zawierają w so-
bie to, co się działo podczas 
wędrówek wynikających 
z wojny, z historii, z prze-
żyć żołnierza, a jednocześ-
nie pokazują historię Polski 
z perspektywy człowieka, 
który wywodził się spod Lu-
bartowa. Jest w nich prze-
kaz o wartościach, jakie 
były pielęgnowane w tej ro-
dzinie – mówił dyrektor bi-

blioteki Grzegorz Winnicki 7 listo-
pada podczas otwarcia wystawy.
- Historia opisana w listach  sięga 
okresu przed rozpoczęciem I wojny 
światowej i czasu jej trwania. Dzia-
dek Ludwik Woliński pobrał się z Zo-
fią w 1914 roku. 30 września został 

powołany do wojska, do armii ro-
syjskiej. Pierwsze listy pochodzą z 
Warszawy i z Grójca, następne z Li-
twy. Każdy list rozpoczynał się od 
słów „Niech będzie pochwalony Je-
zus Chrystus”, ponieważ dziadek 
był bardzo wierzący. Opisywał w 
nich swoje przeżycia, tęsknił za ro-
dziną, martwił się czy wróci do do-
mu. Przedstawiał rzeczywistość wo-
jenną, przemieszczanie się wojska z 
miejsca na miejsce, tragizm, w któ-
rym uczestniczył (bombardowanie, 
rannych żołnierzy) – mówiła Anna 
Krzych 
Ludwik Woliński walczył też z ar-
mią austriacką m.in. w Karpatach. 
Trafił do niewoli. – Pisał także listy 
do żony z obozu jenieckiego w Lam-

sdorf. Pozostał tam do końca wojny. 
Wrócił do rodziny około 1919 roku. 
W listach widać wzajemny szacu-
nek  do siebie, przywiązanie i życzli-
wość – informuje Anna Krzych. 
Historię swojego przodka opisały 

dzieci Anny Krzych – Małgorzata i 
Maksymilian, o czym można prze-
czytać na wystawie w Bibliotece 
czynnej do końca listopada.          

Sylwia Cichoń

Podczas wydarzenia od godzi-
ny 10:00 do 15:00, w atmosferze 
sportowej rywalizacji i radosnej 
zabawy, każdy znajdzie coś dla 
siebie, niezależnie od wieku i kon-
dycji.Dzień Sportu to prawdziwe 
święto aktywności fizycznej i ro-
dzinnej zabawy. To impreza, któ-
ra łączy pokolenia. Organizatorzy 
przygotowali bogaty program, w 
którym znajdą się liczne konku-
rencje sportowe, idealne zarówno 
dla dzieci, młodzieży, jak i doro-
słych. Każdy, niezależnie od swo-
ich umiejętności, będzie mógł 
spróbować swoich sił w różno-
rodnych wyzwaniach – od pił-

ki nożnej, przez tenis, po wyci-
skanie sztangi i inne aktywności, 
które dostarczą radości i energii. 
Jednym z głównych punktów pro-
gramu jest obecność Świętego 
Mikołaja, który osobiście odwie-
dzi uczestników wydarzenia. 

Nie zabraknie prezentów – dla 
najszybszych i najbardziej zaan-
gażowanych sportowców przygo-
towane będą upominki.
Patronat nad wydarzeniem objął 
Burmistrz Miasta Lubartów.

Chór Ziemi Lubartowskiej działający w LOK zdobył w Dęblinie nominację do Finału 24 Wojewódzkiego Jesien-
nego Przeglądu Twórczości Artystycznej Seniorów. Gratulujemy sukcesu chórzystom pracującym pod kierun-
kiem Karola Bednarza i Oliwii Marzec.
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Nocne Marsze Na Orientację

Lubartowianin zdobywa laury jako mówca

Uczą się jak nie marnować żywnościXXIII Nocne Marsze Na Orientację zorganizowano 15 listopada w II LO w 
Lubartowie. Organizatorem imprezy tradycyjnie był SKKT „Azymut” działający 
w szkole.

Jego pełne retoryki i swobody przemowy powalają na łopatki nawet studentów... Akademia Retoryki wytypowała go jako finalistę Konkursu 
Najlepszy Młody Mówca. Rozmawiamy z Bartoszem Guzem - przewodniczącym Samorządu Uczniowskiego w II Liceum Ogólnokształcącym, 
szkolnym konferansjerem, krasomówcą. 

Tym razem miejscem naszych 
marszów był Lisów, a bazą nocle-
gową budynek Gminnej Biblioteki 
Publicznej. W części pierwszej na-
szej imprezy uczestnicy mieli do 
przejścia trasę o długości 6,5 km, 
na której znajdowało się 10 punk-
tów kontrolnych oraz 5 punktów 
na Linii Obowiązkowego Przejścia. 
Druga część marszów rozpoczę-
ła się późnym wieczorem. Tym ra-
zem uczestnicy mieli do przejścia 
trasę liczącą 8 km. Trasa zawiera-
ła 8 punktów kontrolnych oraz 6 
na LOP.

Łącznie w imprezie udział wzięło 
47 uczestników, którzy podziele-
ni na 18 drużyn, uzbrojeni w ma-
py, latarki i kamizelki odblaskowe, 
oprócz odnajdywania punktów 
kontrolnych, mieli do 
rozwiązania zadania 
na trasie. Sędzią  głów-
nym imprezy był Wik-
tor Opolski z kl. III a.
Najlepsi wśród uczest-
ników wyprawy okaza-
li się:
I miejsce: Maja Skubi-
szewska kl. I b, Paula 

Urban kl. Ib;
II miejsce: Mateusz Więch kl. II 
a, Szymon Gębal kl. II a, Andrzej 
Szczygieł kl. II a;
III miejsce: Gabriela Sikorska kl. II 
d, Julia Buczyńska kl. IId , Nina Ma-
luga kl. II b, Kaja Kostyła kl. II d;
IV miejsce: Zofia Przytocka kl. II b, 
Julia Symbor kl. II b, Robert Aka-
pian kl. II b.
Zwycięzcy otrzymali dyplomy i 
nagrody rzeczowe.
Opiekunami uczniów byli nauczy-
ciele: Katarzyna Płaszczewska,  Łu-
kasz Wasyluk, Arkadiusz Smolarz, 
Adam Małecki.  Foto: Bogusław Dobosz kl. IIa

W ZS nr 2 w Lubarto-
wie pod koniec paź-
dziernika odbył się 
quiz na temat mar-
nowania żywności, w 
którym udział wzięły 
klasy pierwsze i dru-
gie I LO i TZ nr 2. Ce-
lem konkursu było 
podniesienie świado-
mości uczniów na te-
mat skutków mar-
nowania jedzenia i 
metod jego ograni-
czania. Po zaciętej ry-
walizacji zwyciężyła 
klasa 1M, drugie 
miejsce zajęła kla-
sa 2B, a trzecie kla-
sa 1T. Gratulujemy 
wszystkim uczest-
nikom ich zaan-
gażowania i ma-
my nadzieję, że 
zdobyta wiedza 
zaowocuje odpo-
wiedzialnym po-
dejściem do żyw-
ności na co dzień.        

    ZS2

Radiowy głos, mówca...  
Spotykasz się z takimi 
określeniami na swój te-
mat?

Tak, spotykam się często 
wśród znajomych, nauczy-
cieli.

Zdecydowana większość 
osób, również dorosłych 
boi się wystąpień publicz-
nych. Ty czujesz się w tym 
jak ryba w wodzie. Jak to 
robisz, czy jest to wrodzo-
na umiejętność?

 Słyszałem, że 75 procent 
dorosłych ludzi czuje lęk 
przed wystąpieniami pub-
licznymi. Ja też kiedyś się 
bałem tego. Jeszcze kil-
ka lat temu łapałby mnie ogrom-
ny stres i wielka trema, kiedy miał-
bym coś powiedzieś, nawet na 
takim wywiadzie. Myślę, że ten 
strach zniwelowałem u siebie po-
przez doświadczenie. Poprzez 
częste występowanie, narażanie 
się na różne bodźce stresowe. To 
jest do wyćwiczenia u każdego. 
Wiadomo, że u jednego prościej, 
u drugiego trudniej. Być może u 
mnie było prościej z powodu pre-
dyspozycji.

W jakim okresie życia zacząłeś 
zdobywać to doświadczenie? 
Już w czasach przedszkolnych?

Nie... Wszystko dopiero zaczęło 
się w liceum. To duża zasługa Sce-
ny 44 - grupy teatralnej, do któ-
rej należę. To  bardzo ważna część 

mojego życia. Działamy praktycz-
nie cały rok szkolny. To pozwoliło 
mi rozwinąć się. Obecnie przygo-
towujemy nowy spektakl – „Anty-
gona”. Znam już swoją rolę. Po raz 
pierwszy będę miał tak dużo teks-
tu do nauczenia.

Jak uczysz się swojej roli?

Paradoksalnie nie poświęcam na 
to dużo czasu. Już teraz mogę po-
wiedzieć, że połowę tekstu z „An-
tygony” znam na pamięć. Wy-
gląda to tak, że w wolnej chwili 
siadam z tekstem i czytam pierw-
sze zdanie, staram się go nauczyć. 
Jeśli zapamiętam, przechodzę do 
drugiego. Potem scalam jedno 
z drugim. Jak już je umiem dołą-
czam trzecie, potem czwarte itd. 
Potem to tylko kwestia przypo-
minania sobie. Odkładam na kilka 

godzin i dopiero po-
tem wracam. Bez za-
pominania nie mo-
glibyśmy utrwalić 
sobie w głowie śla-
du pamięciowego.

Jak Twoim zda-
niem przygotować 
dobre przemówie-
nie, jakich zasad 
się trzymać? Jakieś 
rady poprosimy ja-
ko eksperta...

 Jest taka standar-
dowa zasada dla 
mówców – zasada 
5 kroków – inventio, 
dispositio, elocutio, 
memoria, actio.
Chodzi o to, że na 

początku zbieramy informacje o 
tym, o czym chcemy powiedzieć. 
Potem  - układanie głównych 
punktów wypowiedzi – wstęp, 
rozwinięcie, zakończenie. A na-
stępnie ozdabianie tekstu, czyli 
elocutio. Potem memoria, czyli za-
pamiętanie tekstu oraz actio, czyli 
wygłoszenie. Zawsze przy tworze-
niu jakiejś mowy staram się dzia-
łać w oparciu o te 5 zasad.

Te zasady zastosowałeś między 
innymi podczas konkursu Spe-
ach Valor 2024 i tam pokonałeś 
nawet studentów...

Tak, był taki konkurs na Uniwer-
sytecie Papieskim Jana Pawła II 
w Krakowie. Konkurs był dwueta-
powy. Najpierw swój tekst, mo-
wę trzeba było przesłać interneto-

wo. Na finale wygłosiłem tekst już 
na miejscu na uniwersyteckiej auli 
na temat „Czy influencerzy, bloge-
rzy lub podcasterzy mogą zastą-
pić dziennikarzy?” Tak się złożyło, 
że byłem jedynym uczniem lice-
um wśród zwycięzców.

Promowałeś twórczość naszego 
lubartowskiego poety Marka 
Danielkiewicza podczas  kon-
kursu, który niedawno się od-
był. Był to Jesienny Konkurs 
Recytatorski „Bajki, baśnie, le-
gendy...”. Skąd ten wybór teks-
tu?

Pani Agnieszka Wasil, nauczyciel-
ka polskiego, zaproponowała mi  
taki wybór. Ja ten tekst wcześniej 
znałem. Stwierdziłem, że będzie 
to też coś takiego unikatowego, 
promującego również nasze mia-
sto.

Aktorstwo swoją drogą, a jak 
się właśnie czujesz w recytacji, 
bo to całkiem inna forma prze-
kazu?

 Z recytacją jest ciekawa sprawa. 
Ten konkurs, w którym wziąłem 
teraz udział, to mój pierwszy w 
życiu konkurs recytatorski. Posta-
nowiłem, że spróbuję swoich sił 
i udało mi się wygrać, zdobyłem 
nagrodę jury. Oczywiście skorzy-
stam z warsztatów teatralnych w 
CSK, na które zostałem zaproszo-
ny w ramach nagrody.

Zastanawia mnie jedna kwe-
stia związana z tym, że jesteś na 
profilu matematyczno – fizycz-

nym, a angażujesz się w rzeczy 
czysto humanistyczne...

Myślę, że jestem bardzo zróżni-
cowany. Trochę ciągnie mnie do 
przedmiotów ścisłych, trochę do 
humanistycznych. Rozwijam się, 
jeśli chodzi o zagadnienia huma-
nistyczne – olimpiada retoryczna 
na KUL -u, olimpiada recytatorska, 
teatr to są wszystko rzeczy huma-
nistyczne.

Podzielasz mój pogląd, że reto-
ryka powinna być oddzielnym 
przedmiotem w szkole?

Zdecydowanie. Tak jest w Sta-
nach Zjednoczonych, gdzie ludzie 
świetnie się wypowiadają, bez 
stresu, bo są do tego przygotowy-
wani już w szkole od dziecka.

Jakie masz zainteresowania z 
innych dziedzin?

Interesuję się piłką nożną, kilka lat 
sam grałem. A także geopolityką, 
biznesem, ekonomią.

Czy wiesz co po maturze? 
Co dalej?
Nie zastanawiałem  się jeszcze 
nad konkretnym kierunkiem stu-
diów. Teraz zbieram doświad-
czenie, dzięki szkole odnalazłem 
swoją pasję, jaką jest retoryka 
przez nauczycieli z polskiego, pa-
na dyrektora Rafała Wrotkowskie-
go. Prowadziłem w tym roku sześć 
imprez szkolnych. Czerpię z tego 
przyjemność.  Podoba mi się by-
cie konferansjerem na różnych 
imprezach.    Rozmawiała: Katarzyna Wójcik
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113 szachistów w Memoriale Czermińskiego

Projekt „W Lubartowie sadzimy drzewa z Sąsiadami” zrealizowany

AKTUALNOŚCI

XXIII Międzynarodowy Turniej Szachowy o Puchar Lubartowskich Przedsiębiorców będący Memoriałem Ryszarda Czermińskiego 
zorganizowano 16 listopada w Sali SM. Na starcie stanęło 113 szachistów z Polski i Ukrainy.

Realizując działania projektu 
pod nazwą: „W Lubartowie sa-
dzimy drzewa z Sąsiadami z oka-
zji 550-lecia Województwa Lubel-
skiego”, sadziliśmy takie drzewa 
jak:  dęby szypułkowe, lipy, klo-
ny i buki – łącznie 100 drzew.  Zo-
stały one wspólnie zasadzone w 
kilku lokalizacjach miasta Lubar-
towa przez Stowarzyszenie Sąsie-
dzi i Regionalne Centrum Eduka-
cji Zawodowej przy współpracy 
młodzieży, dzieci, mieszkańców 
miasta, Burmistrza Miasta Lubar-
tów oraz Starosty Powiatu Lubar-

towskiego i współpracowników. 
Wydarzenie uświetnił swoją obec-
nością Radny Sejmiku Wojewódz-
twa Lubelskiego Janusz Bodzia-
cki.  Inicjatywę zorganizowano, 
aby  upamiętnić 550-lecie woje-
wództwa lubelskiego.
W wydarzeniach zorganizowa-
nych na terenie miasta i placówek 
oświatowych wzięło udział oko-
ło 350 osób w różnym wieku - za-
równo młodsi, jak i starsi.
- Realizacja naszego zadania przy-
czyni się do zwiększenia świado-
mości mieszkańców miasta Lu-

bartów na temat 
znaczenia drzew 
w przyrodzie i śro-
dowisku człowie-
ka, zaktywizowa-
nie ich do działań 
na rzecz zaziele-
niania najbliższej 
okolicy, a w na-
stępstwie popra-
wa jakości powie-
trza, ograniczenie 

odpływu wody deszczowej i udzie-
lanie schronienia dzikim zwierzę-
tom, jak również zwiększenie ba-
zy pożytkowej dla pszczół i innych 
owadów zapylających na terenie 
miasta i województwa lubelskiego 
- poinformował Jacek Bednarski, 
koordynator projektu.
Projekt był również okazją do edu-
kacji młodzieży i dzieci. W naj-
większej szkole ponadpodstawo-
wej powiatu oraz przedszkolach 
miejskich odbyły się lekcje i pre-
lekcje przypominające,  jak ważne 
są drzewa w naszym otoczeniu. 

Akcentowano problemy jak mło-
dzież i cześć dorosłych nie zda-
je sobie tak naprawdę sprawy, co 
nam dają i jak ogromny pozytyw-
ny wpływ mają drzewa  w naszym 
otoczeniu na środowisko, ale i 
na psychikę ludzi. Poprzez czyn-
ny udział w nasadzeniach, a na-
stępnie w pielęgnacji uczyliśmy 
uczestników pożytecznych umie-
jętności praktycznych, które mło-
dzież będzie mogła wykorzystać 
w dorosłym życiu.
Zieleń w mieście i najbliższej oko-
licy to uśmiech, miłe dla oka wi-

doki, dobre samopoczucie miesz-
kańców. Posadzone drzewa to 
gatunki rodzime i miododajne, 
co dodatkowo nawiązuje do 550. 
rocznicy powstania Wojewódz-
twa Lubelskiego. Akcja została 
zorganizowana dzięki  projekto-
wi Urzędu Marszałkowskiego pn. 
„ZasadźMY 550 drzew” i zosta-
ła sfinansowana z Budżetu Woje-
wództwa Lubelskiego. 

Stowarzyszenie „Sąsiedzi”, Foto: „Lubartowiak”

Turniej rozegrano systemem 
szwajcarskim na dystansie 9 rund 
przy czasie 10’+5” bonusu za ruch. 
Po 7 godzinach zmagań najlep-
szym zawodnikiem okazał się 
Mistrz Międzynarodowy Krystian 
Kuźmicz z klubu Biały Król Wisz-
nia Mała, który otrzymał nagro-
dę finansową 2000 zł ufundowa-
ną przez Przedsiębiorstwo Robót 
Drogowych w Lubartowie S.A. 
Drugi był Hubert Zięba z KSz OZ 
Rzeszów, który otrzymał nagro-
dę – 1300 zł od Banku Spółdziel-
czego w Lubartowie, trzeci zaś Łu-
kasz Dymek z SSz Cebularz Lublin 
- otrzymał nagrodę 1200 zł ufun-
dowaną przez profesjonalny sklep 
speedcuberski Halcube.pl. Czwar-
te miejsce zajął Dawid Czerw z 
UKS Pionier Jastrzębie Zdrój - 
otrzymał 1000 zł od Przedsiębior-
stwa Energetyki Cieplnej w Lubar-
towie.
Piąte miejsce zdobył Dawid Do-
bosiewicz z MTSz Mińsk Mazo-
wiecki- otrzymał 700 zł od Solbet 
Lubartów S. A. Szóste miejsce za-
jął Ignat Bogdanov z Ukrainy, któ-
ry otrzymał – 600 zł ufundowane 
przez Społem Lubartów. Siódmy 
był Patryk Rekuć, który otrzymał 
400 zł od ViP Materiały Budowla-

ne. Najlepszą kobietą okazała się 
Weronika Dajek z LUKS Lubartów, 
druga była Hanna Nurzyńska z Ra-
dzyńskiego Towarzystwa Szacho-
wego, a trzecia Agnieszka Buchta 
z KS Hetman Marklowice. Kobiety 
odpowiednio dostały nagrody fi-
nansowe w wysokości 500 zł, 300 
zł i 200 zł ufundowane przez WiB 
Wycieczki.
Weronika Dajek również była naj-
lepszą zawodniczką LUKS Lubar-
tów i otrzymała 200 zł od Me-
nagera Klubu Tomasza Drozda. 
Najlepszym zawodnikiem LUKS 
Lubartów okazał się Jakub Kurlak 
( 8 miejsce ), który otrzymał na-
grodę 200 zł od Prezesa LUKS Lu-
bartów  Łukasza Domańskiego. 
Najlepszym zawodnikiem Powia-
tu Lubartowskiego okazał się An-
drzej Rogoza z LUKS Lubartów (18 
miejsce)- otrzymał nagrodę rze-
czową 300 zł od firmy Interduo.
Poniżej prezentujemy najlepsze 
wyniki juniorów:
Chłopcy do lat 10 (19 uczestni-
ków)
1. Jakub Lewczuk – MTSz Mińsk 
Mazowiecki -5 pkt.; 2. Patryk So-
wa –LUKS Lubartów- 5 pkt.; 3. Bar-
tłomiej Bącik – Radzyńskie Towa-
rzystwo Szachowe – 4,5 pkt.; 4. 

Wygadańczuk Adam 
– LUKS Lubartów – 4,5 
pkt.; 5. Piotr Witkow-
ski – LKSz Lublin – 4 
pkt.; 6. Maksymilian Se-
git – SSz Cebularz Lub-
lin – 4 pkt.; Dziewczęta 
do lat 10: (8 uczestni-
czek); 1. Alicja Szczygieł 
– LUKS Lubartów – 3 
pkt.; 2. Nikola Howorus 
– LUKS Lubartów – 2,5 
pkt.; 3. Zofia Muzyka – 
LUKS Lubartów – 3 pkt.; 
4. Wiktoria Krawczyk 

– LUKS Lubartów -3 pkt.; 5. Ró-
ża Dajek - LUKS Lubartów - 3 pkt.; 
6.Nadia Nurzyńska - LUKS Lubar-
tów-2,5 pkt.
Chłopcy do lat 14: (18 uczestni-
ków)
1. Miłosz Madejski – SSz Cebularz 
Lublin – 6 pkt.; 2. Bartosz Ożóg – 
KMKSzach VICTORIA KOMPLEX-
BUD – 6 pkt.; 3. Franciszek Baran 
- LUKS Lubartów – 5,5 pkt.; 4. Kac-
per Czuchryta – LUKS Lubartów - 
5,5 pkt.; 5. Marek Niezbecki – KS 
Szach-Partia Puławy - 5,5 pkt.; 6. 
Michał Skolimowski - KSz Skoczek 
Siedlce - 5 pkt.
Dziewczęta od lat 14 (6 uczestni-
czek)
1. Weronika Dajek – LUKS Lubar-
tów – 6 pkt.; 2. Hanna Korpysz – 
MUKS Gambit Międzyrzec Pod-
laski – 4 pkt.; 3. Zofia Kowalczuk 
- Lublin – 3 pkt.; 4. Oliwia Bojarska 
– LUKS Lubartów – 2,5 pkt.; 5. Bar-
bara Piekarczyk - LUKS Lubartów - 
2 pkt.; 6. Emilia Końka - LUKS Lu-
bartów - 2 pkt.; Chłopcy do lat 21 
(19 uczestników); 1. Hubert Zię-
ba – KSz OZ Rzeszów - 7,5 pkt.; 2. 
Dawid Dobosiewicz - MTSz Mińsk 
Mazowiecki - 7 pkt.; 3. Patryk Re-
kuć - MUKS Stoczek 45 Białystok 
- 7 pkt.; 4. Antoni Serewa – KMK-

Szach VICTORIA KOMPLEXBUD – 6 
pkt.; 5. Konrad Trela - TSz Skoczek 
Sędziszów Małopolski - 6 pkt.; 6. 
Jakub Mazuś – LKSz Lublin – 5,5 
pkt.
Dziewczęta od lat 21 (3 uczestni-
czek)
1. Hanna Nurzyńska - Radzyńskie 
Towarzystwo Szachowe - 6 pkt.; 2. 
Mariia Dyshleva – Ukraina – 4 pkt.
3. Pola Domańska - LUKS Lubar-
tów - 3,5 pkt.
Podczas Turnieju obecni byli: 
Krzysztof Paśnik – Burmistrz Mia-
sta Lubartów, Aneta Symbor - Dy-
rektor MOSiR, Urszula Bednarczyk 
- dyrektor Lubartowskiego Ośrod-
ka Kultury, Grzegorz Poznań-
ski - Prezes Społem Lubartów, 
Grzegorz Gregoro-
wicz - Przedstawiciel 
- PRD Lubartów, Pre-
zes LUKS Lubartów 
Łukasz Domański, To-
masz Drozd - Mana-
ger LUKS Lubartów 
oraz Sędzia rundowy, 
członek Zarządu LUKS 
Lubartów Piotr Opol-
ski. Sędzią głównym 
był Andrzej Sykuła.
Najstarszym zawod-
nikiem był Andrzej 

Litwiniec (1947 r), najmłodszym 
Laura Dajek (2019) (72 lat różni-
cy). Laureatką nagrody dress code 
turnieju została Agnieszka Buch-
ta, zaś laureatem Michał Ramusie-
wicz.
Pierwszym zawodnikiem od koń-
ca okazał się Piotr Skrzypek.
Wyniki szczegółowe:
http://www.chessarbiter.com/tur-
nieje/2024/ti_4/index.html
Wydarzenie zostało współfinan-
sowane przez Gminę Miasto Lu-
bartów pn: „XXIII Międzynarodo-
wy Turniej Szachowy o Puchar 
Lubartowskich Przedsiębiorców – 
Memoriał Ryszard Czermińskiego 
– Nie piję, nie palę – gram w sza-
chy”.             TD, foto: Adrian Matyjaszczyk
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SPRZEDAM

 Działkę o pow. 28 arów z 
domem i budynkami gospodarczy-
mi w Wincentowie. Tel. 605 136 883 
 Działkę budowlaną w Siedli-
skach 30 ar gm. Kamionka, 7 km od 
Lubartowa. Tel. 502 897072 
 Działkę budowlaną 0,14 ar w 
Nowodworze Piaski, cena 210 tysię-
cy złotych. Tel. 723 889 255
 Działkę budowlaną 2849 mkw. 
w Okunince, pow. Włodawa, j. Białe 
300 m, podzielona geodezyjnie na 
2 – 1397 mkw. i 1452 mkw., media, 
domek letniskowy, ogrodzona, cena 
649 zł/mkw. do uzgodnienia. Tel. 
508 032 122; 603 677 363 
 Działkę budowlaną 43 ary z moż-
liwością podziału na mniejsze, Brze-
ziny, cena do uzgodnienia. Tel. 508 
631 372

 Działkę przekształconą na bu-
dowlaną nr działki 1041/4 w Kozłów-
ce, wjazd z jezdni na działkę, cena 
do uzgodnienia. Tel. 695919460 
 Działki pod zabudowę o pow. 
30 a i 28 a, Siedliska gmina Kamion-
ka, dostępne media: woda, prąd, są-
siedztwo lasu, otwarta przestrzeń, 
Lubartów – 7km, Lublin-30 km. Tel. 
784 630 367 
 Mieszkanie o pow. 62,40 mkw. w 
Lubartowie ul. Aleje Tysiąclecia, III 
piętro, 3 pokoje, piwnica 6,38 mkw, 
cena do uzgodnienia. Tel. 698 174 
566
 Działkę rolną 0,606 ha położoną 
we wsi Chlewiska k. Lubartowa. Tel. 
605 828080  
 Mieszkanie 54 mkw. II piętro w  
centrum Lubartowa, własne miejsce 
parkingowe, cena 360 tysięcy zł do 
uzgodnienia. Tel. 605 691 365

POSIADAM DO WYNAJĘCIA
 Wynajmę mieszkanie w Lubarto-
wie czteropokojowe cena 1300zł + 
opłaty tel.500 511 842

  KUPIĘ
 Monety stare złote i srebrne 
kupię. Tel. 663 050 052

RÓŻNE  
 Koszenie trawy – kosiarka bijako-
wa, działki,  ugory, ugory, nieużytki. 
Lubartów i okolice. Tel. 783 802 677  
 Kupię, uprzątnę złom. Tel. 609 
928 998 
 Oranie, glebogryzowanie  - 
ogrody, działki, pola, ugory. Lubar-
tów i okolice. Tel. 783 802 677
 Docieplenia budynków. Szyb-
ko. Tanio. Solidnie. Tel. 502 053 
214 

Pływacy Swim Team na zawodach w Garwolinie

Międzynarodowy sukces 
lubartowskiego kulturysty

Awansowali do baraży 
o Makroligę

INFORMACJA O WYWIESZENIU WYKAZU

INFORMACJA O WYWIESZENIU WYKAZU

W siedzibie Urzędu Miasta przy ul. Jana Pawła II 12 w Lubartowie na 
tablicy ogłoszeń został wywieszony wykaz nieruchomości – część 
działki nr 146/26 o pow. 110 m2, położonej przy ul. Kombatantów 
w Lubartowie, w obrębie 1-Wincentów, stanowiącej własność Gminy 
Miasto Lubartów, przeznaczonej do dzierżawy w trybie bezprzetar-
gowym, na czas oznaczony do 3 lat.

W siedzibie Urzędu Miasta przy ul. Jana Pawła II 12 w Lubartowie na 
tablicy ogłoszeń został wywieszony wykaz nieruchomości – część 
działki nr 116, położonej u zbiegu ul. 1 Maja i ul. Piaskowej w Lubarto-
wie, w obrębie 11 – Łąkowa, stanowiącej własność Gminy Miasto Lu-
bartów, przeznaczonej do dzierżawy w trybie bezprzetargowym, na 
czas oznaczony do 3 lat.

1. Otwarcie Walnego Zgromadzenia
2. Informacja Prezesa Koła o prawomocności ob-
rad Walnego Zgromadzenia
3. Wybór Przewodniczącego Walnego Zgromadze-
nia
4. Wybór Sekretarzy Walnego Zgromadzenia
5. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad
6. Wybór Komisji, w tym:
- Komisji Uchwał i Wniosków
- Komisji Skrutacyjnej
7. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego Wal-
nego Zebrania
8. Wręczenie odznaczeń, wyróżnień i podzięko-
wań
9. Przedstawienie sprawozdań, w tym:
a) Zarządu Koła:
- Prezesa Koła
- Skarbnika Koła
- Rzecznika Dyscyplinarnego
- Komendanta Grupy Ochrony Wód
b) Komisji Rewizyjnej Koła
c) Sądu Koleżeńskiego Koła

10. Omówienie realizacji uchwał i wniosków przyję-
tych na poprzednim Walnym Zebraniu Koła
11. Dyskusja nad sprawozdaniami
12. Zatwierdzenie sprawozdania z działalności Za-
rządu i Skarbnika Koła za 2024 r.
13. Zatwierdzenie sprawozdania Komisji Rewizyjnej 
za 2024 r.
14. Zatwierdzenie sprawozdania Sądu Koleżeńskie-
go za 2024 r.
15. Przedstawienie projektów:
- Planu pracy Zarządu Koła na 2025 r.
- Preliminarza budżetowego Koła na 2025 r.
- Planu imprez sportowo – rekreacyjnych Koła na 
2025 r.
16. Dyskusja nad przedstawionymi projektami: pla-
nu pracy, preliminarza budżetowego i planu imprez 
sportowo-rekreacyjnych na 2025 r. oraz podjęcie 
uchwał o przyjęciu ich do realizacji
17. Wolne wnioski
18. Sprawozdanie Komisji Uchwał i Wniosków oraz 
podjęcie uchwał
19. Zakończenie Obrad Walnego Zgromadzenia.

Zaproszenie
Zarząd Koła PZW Lubartów- Miasto zaprasza Kolegę/Koleżankę na Walne Sprawozdawcze Zgromadzenie 
Członków Koła, które odbędzie się dnia 8.12. 2024 r. w Restauracji „Zgoda” w Lubartowie ul. Lipowa 8 o 
godz. 10:30 w pierwszym terminie i o godz. 11:00 w drugim terminie.
Porządek Walnego Sprawozdawczego Zgromadzenie Członków Koła PZW Lubartów- Miasto:

Młodzi podopieczni startowa-
li w dwóch stylach pływackich na 
50 m (grupa star-
sza) oraz na 25 m 
(grupa młodsza 
2017/2016).
Z zawodów uczest-
nicy wrócili z 5 me-
dalami i nowymi 
rekordami życiowy-
mi.
Medale dla klubu 
zdobyli:
Julia Gdula (2010)- 
brąz na 50 m stylem 
motylkowym oraz 
srebro na 50 m sty-
lem grzbietowym;

Andrzej Paprocki (2010)- srebro 
na 50 m stylem klasycznym; Mateusz Szczuchniak (2012)- brąz 

na 50 m stylem dowolnym;
Maciek Mierzwiński 
(2015)- brąz na 50 m sty-
lem grzbietowym.
– Warto nadmienić, że Zo-
sia, Basia, Martyna i Mate-
usz byli bliscy miejsca me-
dalowego, zajmując IV 
miejsce w swoich startach. 
Serdecznie gratulujemy wy-
ników oraz życzymy dalszej 
wytrwałości i powodzenia 
na kolejnych startach – in-
formuje trener klubu Iwo-
na Tarkowska.

XII Zawody Pływackie o Puchar Burmistrza Miasta Garwolin zorganizowano 26 października. Do za-
wodów zgłoszonych zostało około 400 zawodników, wśród nich była 14 -osobowa reprezentacja klu-
bu Swim Team Lubartów.

Michał, jako jedyny reprezentant 
Polski, udowodnił, że ciężka pra-
ca, wytrwałość i pasja mogą pro-
wadzić do spektakularnych wyni-
ków. W kategorii Bodybuilding 2, 
gdzie rywalizowało 12 niezwykle 
wymagających zawodników, Mi-
chał Czekierda z dumą dotarł do 
finału i zajął znakomite 5 miejsce. 
To ogromne osiągnięcie, które po-
kazuje nie tylko jego talent, ale 
także determinację w dążeniu do 
celu.
Ale to nie koniec sportowych wy-
zwań dla naszego zawodnika. 10 
listopada Michał wystąpił na ko-
lejnych zawodach – WNBF Poland. 

MKS „Lubartów”

Mieszkaniec Lubartowa, Michał Czekierda, zawodnik MKS „Lubar-
tów”, zapisał się na kartach międzynarodowej rywalizacji sporto-
wej, biorąc udział w prestiżowych zawodach kulturystyki natural-
nej WNBF Germany, które odbyły się 3 listopada w Niemczech.

Byli zawodnicy MOSiR Lubartów, 
którzy obecnie reprezentują bar-
wy MKS Lewart Lubartów awan-
sowali do baraży o makroligę. Tre-
nują oni pod wodzą Daniela Cieśli, 
który prowadzi również grupę 
Czerwoną rocznika 2015 MOSiR. 
To wydarzenie to nie tylko osobi-
sty sukces zawodników, ale także 
wielkie osiągnięcie dla całej lokal-
nej społeczności sportowej.
Drużyna Lewartu, w skład której 
weszli utalentowani młodzi piłka-
rze, stanęła do rywalizacji z najlep-
szymi zespołami województwa, 
takimi jak Motor Lublin, Lubli-

nianka Lublin czy Górnik Łęcz-
na. Awans do baraży o makroligę 
to ogromne wyróżnienie i dowód 
na to, że ciężka praca, determina-
cja oraz zaangażowanie w trenin-
gi przynoszą efekty.
Obecność wychowanków MO-
SiR w tych rozgrywkach pokazu-
je, jak ważne jest wspieranie mło-
dych talentów oraz inwestowanie 
w ich rozwój. 
Gratulacje dla zawodników, tre-
nera Daniela Cieśli oraz wszyst-
kich, którzy przyczynili się do tego 
wspaniałego osiągnięcia.

MOSiR Lubartów

INFORMACJA O WYWIESZENIU WYKAZU
Informuję, iż w siedzibie Urzędu Miasta Lubartów przy ul. Jana Pawła II 12 na tablicy ogłoszeń został wy-
wieszony wykaz nieruchomości gruntowej oznaczonej w ewidencji gruntów nr 310/14, położonej w Lubar-
towie w obrębie 10 – Lubelska, stanowiącej własność Gminy Miasto Lubartów. Nieruchomość przeznaczo-
na jest do sprzedaży w drodze bezprzetargowej na rzecz użytkownika wieczystego. Wykaz wywiesza się na 
tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta na okres 21 dni. 
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Wicelider II ligi kobiet z Lubartowa. Historyczny sukces „Mosirek”

Święto Badmintona w Lubartowie

Mistrzostwa Lubartowa w ramach Święta Badmintona odbyły się w ostatnią niedzielę w hali przy ul. Chopina w Lubartowie. Dorośli 
rywalizowali w kategorii kobiet i mężczyzn, natomiast dzieci i młodzież szkolna rywalizowała w kilku kategoriach wiekowych wśród dziewcząt 
i chłopców.

Piłkarki Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Lubartowie zakończyły pierwszą część sezonu 2024/2025 w II lidze kobiet. Podopieczne 
Krzysztofa Skomry w ostatnim meczu rundy jesiennej pokonały na własnym boisku Iskrę Tarnów 4:0. Po jedenastu kolejkach w ligowej tabeli 
lubartowianki zajmują drugie miejsce. Zgromadziły 24 punkty, a strata do lidera wynosi 5 punktów.

Pingpongiści Miejskiego Klubu Sportowego „Lewart” 
AGS Lubartów wzięli udział w II wojewódzkich turniejach 
kwalifikacyjnych młodzików i juniorów. Imprezy dla tych dwóch 
kategorii wiekowych odbyły się 9 listopada w Niedźwiadzie.

Organizatorem turnieju, który od-
był się 17 listopada był UKS TOP, 
działający przy ZS nr 2 w Lubarto-
wie. Do zawodów zgłosiło się łącz-
nie 42 sympatyków badmintona. 
Niektóre kategorie, szczególnie 
kategoria Open mężczyzn, były 
bardzo mocno i licznie obsadzo-
ne. W zmaganiach szkół rywalizo-
wali niejednokrotnie uczestnicy 
Mistrzostw Województwa, organi-
zowanych przez Szkolny Związek 
Sportowy, czy zawodnicy grają-
cy w okolicznych klubach. W kilku 
przypadkach o zwycięstwie decy-
dowały małe punkty zdobyte w 
poszczególnych spotkaniach.
W kategorii dziewcząt starszych 
klas szkół podstawowych najlep-
sza okazała się Joanna Kot, która 
pokonała Lenę Żelazek II m.) i Do-
rotę Zielińską (III m.) W kategorii 

chłopców SP zwyciężył Ksawery 
Rabczon, drugi był Michał Kułak, a 
trzecie miejsce zajął Dominik Ra-
czyński.
Wśród dziewcząt szkół ponad-
podstawowych najlepsza okazała 
się Natalia Kosior, drugie miejsce 
zajęła Amelia Wójtowicz, a trzecia 
była Martyna Czubacka.
W kategorii chłopców szkół po-
nadpodstawowych zagrały rów-
nież dziewczęta i sprawiły przy 
tym olbrzymią niespodziankę.  
Kategorię tę wygrała Paulina Red-
merska, druga była Kornelia Dziu-
ba. Honor chłopaków uratował 
Adam Verhagen, który uplasował 
się na III stopniu podium.
W kategorii open wśród kobiet 
zwyciężyła Jagoda Wielgos- Try-
kacz, drugie miejsce zajęła Anna 
Wójtowicz, a trzecia była Monika 

Wójtowicz. W kategorii mężczyzn 
pierwsze miejsce zajął Krzysz-
tof Szczęsny (junior), drugie Da-
wid Augustynowicz, a trzeci był 
Bogdan Wójcik. Wszyscy uczest-
nicy tegorocznych zawodów zo-
stali nagrodzeni dyplomami, a za-
wodnicy, którzy zajęli miejsca I-III 
w poszczególnych kategoriach, 
otrzymali drobne nagrody rzeczo-
we zakupione z funduszy przeka-

zanych przez Miasto Lubartów. 
Dekoracji dokonał zastępca Bur-
mistrza Miasta Lubartów Rado-
sław Szumiec oraz Prezes UKS TOP 
Zbigniew Sajda. Łącznie, na  kor-
tach, rozegrano 64 dwu lub trzy 
setowych spotkania. Sędzią głów-
nym turnieju była Beata Sajda, a 
sędziami boiskowymi i stolikowy-

mi uczniowie ZS nr 2 w Lubarto-
wie oraz uczestnicy turnieju. Or-
ganizatorzy serdecznie dziękują 
sympatykom badmintona oraz 
młodzieży ZS nr 2 w Lubartowie, 
którzy przyczynili się do spraw-
nego przeprowadzenia zawodów. 
Zadanie współfinansowane przez 
Gminę Miasto Lubartów.    UKS TOP

W jedenastej kolejce MOSiR Lubar-
tów grał na własnym boisku z Isk-
rą Tarnów. Lubartowianki zagrały 
bardzo dobre spotkanie i wyso-
ko, bo 4:0 pokonały przeciwnicz-
ki. Z bardzo dobrej strony poka-
zała się Katarzyna Lipowska, która 
na swoim koncie zapisała kom-
plet trafień. Snajperka wyborowa 
powiększyła swoją ligową kolek-

cję o cztery bramki. W spotkaniu 
przeciwko Iskrze Tarnów MOSiR 
Lubartów wystąpił w następują-
cym składzie: Kopińska – Kusiak, 
Źróbek, Litwińczuk, Wójcik, Li-
powska, Zając, Orzepowska, Kar-
pińska, Krajewska, Kosior; a także: 
Radzimowska, Michalak, Bartosz-
cze, Osior, Skrzyniarz, Knychii.
W niedzielny wieczór 17 listopa-

da „Mosirki” rozegrały mecz w ra-
mach 1/16 Orlen Pucharu Pol-
ski kobiet. Nasze przedstawicielki 
grały na własnym boisku z Polo-
nią Środa Wielkopolska. Zespół 
ten występuje w I lidze, czyli klasę 
rozgrywkową wyżej niż lubarto-
wianki. Przed meczem szkolenio-
wiec Krzysztof Skomra otrzymał 
pamiątkową koszulkę z okazji set-
nego oficjalnego meczu w roli tre-
nera drużyny kobiet MOSiR Lu-
bartów. Samo spotkanie mimo, 
że rozgrywane było w fatalnych 
warunkach atmosferycznych (by-
ło zimno, mokro i wietrznie) przy-
ciągnęło na trybuny liczną grupę 
kibiców. Do przerwy miejscowe 
prowadziły 1:0 po bramce strzelo-
nej przez Katarzynę Lipowską. Na 
początku drugiej połowy kapitan 
i najlepsza strzelczyni miała dwie 
doskonałe okazje na podwyższe-

nie prowadzenia. Niestety, piłka 
nie znalazła się w siatce przyjezd-
nych. Znalazła się za to w bramce 
gospodyń w 66 minucie. Remis za-
powiadał dodatkowe emocje pod-
czas dogrywki i ewentualnie pod-
czas rzutów karnych. Jednak do 
rozstrzygnięcia awansu wystarczył 
regulaminowy czas gry. W koń-
cówce piłkarskimi umiejętnościa-
mi błysnęła Lipowska. W 83 minu-
cie dobiła piłkę do bramki po tym, 
jak bramkarka Polonii odbiła ją 
przed siebie po strzale z rzutu wol-
nego Krystyny Kusiak. Natomiast 
w doliczonym czasie gry została 
sfaulowana w polu karnym. Do pił-
ki ustawionej na jedenastym me-
trze podeszła Iga Karpińska i trafi-
ła do siatki, ustalając wynik meczu 
na 3:1. MOSiR Lubartów awanso-
wał do 1/8 Orlen Pucharu Polski 
kobiet, czyli 16 najlepszych dru-

żyn kraju pucharowych zmagań. 
To historyczne osiągnięcie kobie-
cej piłki nożnej w Lubartowie.
ig,  foto: Ireneusz Góźdź, Facebook Mosir Lubartów – 

Kobiety

Ekipa MOSiR Lubartów przed spotkaniem z Polonią Środa Wielkopolska

Turniej „Mamy Niepodległą” 
z sukcesami zawodników Lewartu

II WTK młodzików 
i juniorów

W sobotę 16 listopada w Liśniku Dużym zor-
ganizowano trzeci otwarty turniej tenisa sto-
łowego „Mamy Niepodległą”. Rywalizacja od-
była się w czterech kategoriach wiekowych. 
W każdej z nich na podium stawali zawod-
nicy Miejskiego Klubu Sportowego „Lewart” 
AGS Lubartów.
W zawodach zaprezentowało się sześciu 
przedstawicieli lubartowskiego klubu. Zdo-
byli oni łącznie pięć medali – dwa złote, dwa 
srebrne i brązowy. Złote krążki wywalczyli: Fi-
lip Polak (żacy) i Jakub Gozdal (kadeci). Sre-
bro przypadło w udziale Franciszkowi Lato 
(skrzaci) i Błażejowi Kosikowi (młodzicy). Na 
najniższym stopniu podium stanął Szymon 
Machaj (żacy). Natomiast Arkadiusz Gliwka 
w gronie żaków zakończył zawody na piątym 
miejscu.   ig Zawodnicy Lewartu Lubartów podczas zawodów w Liśniku Dużym

W zawodach wzięło udział 79 osób. Wal-
czono o prawo gry w II Grand Prix Pol-
ski. Awans wywalczyli tylko zwycięzcy. 
Zawodnicy lubartowskiego klubu wró-
cili z Niedźwiady z dwoma miejscami 
na podium. Hanna Sagan wśród młodzi-
czek zajęła drugie miejsce, a Filip Polak 
w grupie młodzików był trzeci.
Oto zwycięzcy oraz miejsca naszych 
przedstawicieli:
młodziczki – 1. Wiktoria Piasecka (Og-
niwo Chełm), 2. Hanna Sagan, 7-8. Julia 
Adamczyk, 9-12. Dominika Adamczyk 

(wszystkie Lewart); młodzicy – 1. Piotr 
Białach (Hutnik Huta Dąbrowa), 3. Filip 
Polak, 7-8. Oliwier Siwek, Błażej Kosik, 
9-12. Szymon Machaj, Mieszko Polak, 
13-16. Franciszek Lato, 17-24. Jan Wasak 
(wszyscy Lewart); juniorki – 1. Wikto-
ria Salecka (AZS Politechnika Lubelska), 
9-12. Magdalena Lipska (Lewart); junio-
rzy – 1. Maciej Bielecki (Heksa Niedrzwi-
ca Duża), 5-6. Maksymilian Karczmarz, 
9-12. Piotr Karczewski, 13-14. Jakub Go-
zdal (wszyscy Lewart).

ig
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Dużo lepiej, ale niestety bez 
zdobyczy punktowej
Piłkarze Lewartu Lubartów pod-
budowani zwycięstwem nad re-
zerwami Wisły Kraków pojecha-
li na mecz z Czarnymi Połaniec. 
Przed tym spotkaniem w ekipie 
rywali doszło do zmiany szkole-
niowca. Gospodarze od pierwsze-
go gwizdka sędziego przejęli ini-
cjatywę na boisku. Efektem tego 
było wypracowanie kilku sytuacji 
na objęcie prowadzenia. Raz Le-
wartowi pomógł słupek, kilka ra-
zy obrońcy blokowali strzały pił-
karzy Czarnych, raz efektownie 
i skutecznie interweniował Da-
mian Podleśny. W pierwszej po-
łowie najlepszą szansę dla nasze-
go zespołu miał Krystian Żelisko. 
Po jego uderzeniu bramkarz miej-
scowych odbił jednak piłkę. W 
70 minucie drugi raz słupek był 
sprzymierzeńcem gości. Jednak 
trzy minuty później gospodarze 
już cieszyli się z bramki. Objęcie 

prowadzenia dodało animuszu 
piłkarzom Podhala. W przecią-
gu kilku minut stworzyli kolejne 
groźne sytuacje. W 79 minucie 
Podleśny obronił doskonałe ude-
rzenie z rzutu wolnego. Z kolei w 
84 minucie piłkarskie szczęście 
uśmiechnęło się do podopiecz-
nych Radosława Muszyńskiego. 
Po rzucie rożnym w polu karnym 
Czarnych doszło do małego za-
mieszania. Najlepiej odnalazł się 
w tym Łukasz Mazurek i skierował 
piłkę do siatki. Niestety po czte-
rech kolejnych minutach prze-
ciwnik zdobył drugą bramkę. Tym 
samym Lewart po dobrym spot-
kaniu przegrał 1:2.
Szkoda punktów, które uciekły 
w szalonej końcówce
W ostatnim meczu rundy jesien-
nej Lewart podejmował na włas-
nym boisku Podhale Nowy Targ. 
Rywal w rozgrywkach spisu-
je się bardzo dobrze i jest wiceli-
derem. Goście przyjechali do Lu-

bartowa po komplet punktów, 
ale dobra w ostatnim czasie gra 
lubartowian dawała nadzieję na 
wyrównane spotkanie. W pierw-
szej połowie, to Podhale sprawia-
ło lepsze wrażenie. Goście częściej 
byli przy piłce, jednak uważna gra 
obronna „biało-niebieskich” spra-
wiła, że mecz był dość zamknię-
ty. Aż do 80 minuty zanosiło się 
na podział punktów. Wtedy to je-
den z zawodników gości wyleciał 
z boiska za czerwoną kartkę, któ-
rą otrzymał za dyskusję z sędzią. 
Gospodarze grając w przewadze, 
natychmiast to wykorzystali. Ma-
teusz Kompanicki dośrodkował 
piłkę w pole karne, a tam w odpo-
wiednim miejscu znalazł się Bar-
tłomiej Wolski. Lewart grał w prze-
wadze, prowadził na 10 minut 
przed zakończeniem meczu i miał 
nadzieję na zwycięstwo. Niestety 
swój plan na boiskowe wydarze-
nia mieli też przyjezdni. Po stra-
cie bramki zaatakowali bardziej 
zdecydowanie i już po trzech mi-
nutach na tablicy wyników był re-
mis. Po kolejnych trzech minutach 
Podhale wyszło na prowadzenie. 
To była szalona końcówka, pod-
czas której goście przegrywali i 
grali w osłabieniu. Potrafili jednak 
przechylić szalę zwycięstwa na 
swoją korzyść i to zaledwie w cza-
sie kilku minut. W doliczonym cza-
sie gry siły na boisku wyrównały 
się. Mateusz Chyła otrzymał dru-
gą żółtą i w konsekwencji czerwo-
ną kartkę. Szkoda punktów, które 

uciekły w końcówce.
Jak zacięty, wyrównany i nerwo-
wy był to mecz świadczy liczba 
żółtych i czerwonych kartek, ja-
kimi sędzia obdarzył obie ekipy. 
Cztery czerwone kartki (w tym 
po jednej dla członków sztabów 
szkoleniowych obu drużyn) oraz 
kilkanaście żółtych. Dawno w Lu-
bartowie nie było tak żółto-czer-
wonego spotkania.
Dokumentacja ostatnich spotkań 
ligowych Lewartu Lubartów:
Czarni Połaniec – Lewart Lubar-
tów 2:1 (0:0); bramkę dla Lewartu 
w 84 minucie zdobył Łukasz Ma-
zurek.
Skład Lewartu: Podleśny – Wdo-
wicz, Chyła (od 78 min. Nojszew-
ski), Mazurek, Drozd, Plesz (od 78 
min. Gęca), Wolski (od 88 min. Af-
tyka), Tymosiak, Najda (od 46 min. 
Myśliwiecki), Kompanicki, Żelisko 
(od 70 min. Zieliński).
Lewart Lubartów – Podhale Nowy 
Targ 1:2 (0:0); bramkę dla Lewar-
tu w 81 minucie zdobył Bartłomiej 
Wolski.
Skład Lewartu: Podleśny – Wdo-
wicz (od 54 min. Gęca), Chyła, Nie-
węgłowski, Drozd, Plesz, Wolski, 
Tymosiak (od 82 min. Wójcik), Naj-
da (od 75 min. Żelisko), Myśliwie-
cki, Kompanicki (od 82 min. Noj-
szewski).
W najbliższą sobotę 23 listopa-
da, w ramach osiemnastej kolej-
ki piłkarze Lewartu zagrają na wy-

jeździe z KS Wiązownica. Początek 
spotkania o godzinie 13.00. Bę-
dzie to pierwsza kolejka rundy 
rewanżowej, którą organizator 
rozgrywek postanowił przepro-
wadzić jeszcze w listopadzie. Dla 
obu drużyn będzie to niezwykle 
ważne spotkanie. W ligowej tabeli 
zespoły dzieli 5 punktów. KS Wią-
zownica zajmuje piętnaste miej-
sce, czyli pierwsze nad kreską wy-
znaczającą spadek. Lewart jest na 
siedemnastym miejscu. Gdyby lu-
bartowianom udało się wygrać, 
to strata zmniejszyłaby się do za-
ledwie dwóch punktów. Jednak 
wygrana gospodarzy da im już 
znaczny komfort w postaci ośmiu 
punktów przewagi.

Tekst i foto: Ireneusz Góźdź

Dwie minimalne porażki Lewartu

Grała II i IV liga tenisa stołowego

Od ostatniego wydania „Lubartowiaka” piłkarze Lewartu Lubartów rozegrali dwa kolejne spotkania w ramach rozgrywek Betclic III ligi 
grupa IV w sezonie 2024/2025. Podopieczni trenera Radosława Muszyńskiego tym razem nie dopisali do swego konta zdobyczy punktowej. 
Oba pojedynki zakończyły się porażkami 1:2 – na wyjeździe z Czarnymi Połaniec i u siebie z Podhalem Nowy Targ. Po siedemnastu kolejkach 
piłkarze z Lubartowa w ligowej tabeli zajmują siedemnaste miejsce. Dotychczas zgromadzili 10 punktów i znajdują się w strefie spadkowej. Do 
bezpiecznego miejsca nad kreską wyznaczającą spadek tracą 5 punktów.

SPORT

Od ostatniego wydania „Lubarto-
wiaka” w rozgrywkach ligowych 
tenisa stołowego z naszych dru-

żyn rywalizowali uczestnicy zma-
gań w II i IV lidze mężczyzn.
W czwartej kolejce II ligi Lewart 

I grał na wyjeździe z SMS Włoda-
wa. Mecz zakończył się zwycię-
stwem lubartowian 10:0, a punkty 

zdobyli: Mateusz Jurewicz, Nor-
bert Jóźwiak, Aleksandra Zgier-
ska i Jakub Sagan – po 2,5. Druga 
drużyna Lewartu rywalizowała we 
własnej sali z AZS Politechnika Lu-
belska i przegrała 3:7. Punkty zdo-
byli: Konrad Kudło – 2 oraz Anna 
Lipska – 1; grali także Agata Lipska 
i Maksymilian Karczmarz. Zespół 
STS Lubartów wygrał na wyjeź-
dzie z UKS Grot-Michał Werbkowi-
ce 8:2. Punkty zdobyli: Paweł Wi-
dyński i Marek Wierzbicki – po 2,5 
oraz Krzysztof Barszcz i Mateusz 
Baranowski – po 2.
Po czterech kolejkach liderem roz-
grywek z kompletem 8 punktów 
jest Lewart I Lubartów. STS Lubar-

tów zgromadziło 6 punktów i zaj-
muje trzecie miejsce, a Lewart II 
bez zdobyczy punktowej plasuje 
się na jedenastym miejscu.
W trzeciej kolejce IV ligi młoda 
drużyna Lewart III rywalizował na 
wyjeździe z UKS Niemce. Spotka-
nie zakończyło się zwycięstwem 
przeciwnika 14:4. Punkty dla na-
szego zespołu zdobyli: Filip Polak, 
Błażej Kosik, Grzegorz Marzęda, 
Oliwier Siwek – po 1; grali także 
Mieszko Polak, Franciszek Lato, 
Szymon Machaj.
Po trzech kolejkach Lewart III zaj-
muje siódme miejsce w tabeli bez 
zdobyczy punktowej.

igDrużyna Lewart II Lubartów (z lewej)

Fragment pojedynku Lewart Lubartów – Podhale Nowy Targ

Fragment pojedynku Lewart Lubartów – Podhale Nowy Targ

Fragment pojedynku Lewart Lubartów – Podhale Nowy Targ

Fragment pojedynku Lewart Lubartów – Podhale 
Nowy Targ


